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Bijgaand zend ik U het verslag van de vijfde ver
gadering van de I ntergouvernementele Commissie voor de 
Vrijhande l szone , we lke van 11 tot 13 maart j1. in Parijs 
werd gehoudenc 

I n deze vergadering is nog niet gesproken over het 
zg. Franse ? l an da t voorlopi g uitsluitend nog in de kring 
van de l anden van de Zes zal worden besproken. Tijdens de 
voorbespreki ng van de Zes zijn wel enkele besluite"" geno
men met be t rekking tot de proc edure d:i.e de Zes zullen vol
gen bij de behandeling van het Plano =en werkgroep is in
ge stel d di e t ezamen me t h e t Franse I!.emorandum nog eens de 
belangrijks t e probl emen in verband met de Vrijhandelszone 
zal bespreken . Cp 22 a pr il aos. zal de werkgroep aan de 
verga dering van l.linist ers van de Zes rapport uitbrengen 
over de vraag in ho everre men er in geslaagd is tot een 
geme ens chappelijk s tandpunt te komen. 

He t va l t op di t mome nt ze er ïÁloeilijk te beoordelen 
h oeve el tij d de Ze s zich no kunnen ver oorloven aan de 
voorbere i ding van hun gemeenschappe lijk 'stand unt te besteden Q 

Ener zijds dringen l anden a l s Duit s l a nd èn F ankrijk er op aan 
zo l a ng moge lij k de tij d te nemen om h e t geme enscha ppe lijke 
s tandpunt , i n samenwer king me t de I uro pese OorüLLis sie, tot 
s tand t e brengen. Anderz ij ds erkennen a lle l anden dat ni e t 
meer te l ang gewach t moe t worden me t h e t r esen t eren van het 
s tandpunt van de Zes a~n h e t Comit é-t~ud ling . Zo zou, in 
verband met de r nge l se verkiezingen in 1 960 , de r atif lca ti e 
van een verdrag in h e t Enge l se Parl ement gevaar kunnen l open 
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indien deze eerst in het volgende jaar zou plaatsvinden. 
Ook zouden bij een langer tra ineren van de onderhande
lingen de Gemenebestl a nd en wel eens in het geweer kunnen 
komen (in september is er in Ottawa een COlfiIL.onwealth
conferenti e). 

Door de Zes zijn thans nog geen beslissingen geno
men over hetgeen moet gebeuren, i ndien op 22 april blij~t 
dat de .'.:inisters op verschillende punten het nog niet eens 
zijn. Vermoedelijk zal hier volgende week door de ldnisters 
van de Zes iL Strél8 tsburg over beSl)r cken "lorden. In elk 
geval zal in het, overigens vvaarschi jnlijke, geval van een 
voortd~ITen van het verschil van mening tussen de Zes,de 
Europese Commis~de een grotere ro l gaan spelen bij het over
leg tussen de Zes o Op dit moment lijkt he t mij dat de Zes 
vermoedelijl{ de procedure zullen kiezen, dat ziJ hun on
derling élfwijkende s tancllJunt en wel in h e t Corni te-llaudling 
zull en brenten, do ch dat zij elkaar daarbij zoveel moge
lijk zullen sparen en dat zij de a nderen zullen duidelijk 
maken dat het hier slechts om v ':icrlopige standpunten gaat, 
die Goor de Zes nog nader onderling ~oeten worden afge
stemdo Eûn derge lijke werkwijze v.ordt in feite reeds thans~ 
zij het in bescheiden mate eevolgd in de Commissie
I~udling. Zij heeft het vooroeel dat de extreme standpunten 
van ~\rankrijk thans reeds aan de cri tiek van de overige 
landen worden geëxposeerd, terwijl zij anderzijds de uit
einde lijke overeenstemming tussen de Zes niet in de weg 
behoeft te staano . 

Speedshalve is Een exemplaar van deze nota met 
bijlagen rechtstreeks aan de leden. van Uw Raad toesezonden. 

DE 1,.IIHSTER VAN BUI TEt-:""LANDSE ZAKER 

38180· 'SS (1~"96) 
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Verslag van . de vijfde vergadering van de 
Intergouvernementele Commissie voor de Vrijhandelszone 
van 11 tot 13 maart 1958 

1. Voorbespreking tussen de Zes (10, 12 en 13 maart) 

Tijdens het overleg~ dat plaatsvond tussen de Zes ~ werd 
enerzi jds gesproken over de agenda 7an de Commiss1e
Maudling en anderzijds over de verdere procedure bij het 
overleg tussen de Zes onder meer over het Franse Plan. 
Voor de conclusies over de agendapunten van de Intergouver"'· 
nementele Commissie wor~verwezen naar het hieronder vol
gend verslag \ -an de vergadering van de ' Commissieo De 
belangrijkste conclusies, die ten aanzien van het verdere 
overleg tussen de Zes werden getrokken~ kunnen als volgt 
worden samengevat: . 
Een werkgroep is ingesteld door de Zes ter bespreking van 
het Franse plan en van de fundamentele kwest~e8 
met betrekking tot de vrijhandelszone in het alg~een . 

_ Deze werkgroep, waarin twee, maximaal drie personen 
van ieder l and zitting hebben, heeft reeds op 13 maart eeB 
korte vergadering &ehouden. De groep zal opnieuw bijeenk 
in Parijs van 20 ~/m 22 maart en in Brussel van 27 tI. 29 
maarto Priori t eit zal worden verleend aan de beaprek1nc YaD 
de l andbouw, BdSis van de discussies over de landbouw vorat 
het Franse plan en vo.orts landbouwvooratellen van Belgii eB 
Italiëo Duitsland zal bovendien volgende week bij de Zee een 
landbouwvoorstel indienen. Van Nederlandse zijde is erop 
gewe zen dat er ook een Nederlands voorstel te verwachten 180 
Rekening zal voorts gehouden worden met de landbouwvooretel
len, die van Engelse? Deense en Zwitserse zijde in het re
cente verleden gedaan zijn. 

De werkgroep zal ernaar streve~ v66r de vergadering 
van het Ministerscomité Tan de Zes op 18 maart in Straat.bar 
een nader voorstel met betrekking tot de procedure ten aan
zien van de fundame ntele vraagstukken (inclusief het Pranee 
plan) gereed te hebben en wellicht ook met betrekking tot 
enige substantiële kwesties t en aanzien van de landbouw een 
aantal vragen aan het Ministerscomité voor te leggeno Bet 
Ministerscomité zal daarop nadere richtlijnen kunnen geven 
aan de werkgroep zowel over de verdere besprekingen over de 
landbouw alsook over de procedure met betrekking tot de ande~ 
re vraagstukken in verband met de vrijhandelszone~ Er zal 
naar worden gestreefd tot een althans gedeeltelijk akkoord 
te komen over de landbouw v66r 30 maart. Op 30 maart zullen 
de Ministers van de Zes opnieuw bijeenkomen om tesamen met 
de Engelsen en de Denen het l andbouwv I'aagstuk t e bespreken .. 
Bovendien zullen de Zes op die dag de agendapunten van de 
Comm1seie-Maudling op 31 maart en 1 april behandelenQ Deze 
agenda zal onder meer het punt landbouw beva tteno De Zes ho
pen op deze vergadering met een gemeenschappelijk standpunt 
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te ~omen ten aanzien van tenminste een deel van het 
landbouwvraagstuko Op 22 april zullen de ministers van de 
Zes opnieuw bijeenkomen om te trachten tot een akkoord te 
komen over de gehele reeks van problemen met betrekking tot 
de vrijhandelszone op basis van een rapport van bovenge
noemde werkgroep9 onder verwerking van de Franse gedachteno 
In de vergadering van de ministers van de Zes op 18 maart zal 
de Europese Comoissie uiteenzetten op welk moment zij met 
eigen voorstellen zal komeno Een vertegenwoordiger van de 
Europese Commissie zal in elk geval deelnemen aan de discus
sies van de werkgroepo Het 1s echter nog niet- duidelijk of 
de Commissie reeds voor 22 april in de werkgroep met eigen 
voorstellen zal komen of deze pas zal formuleren, nadat de 
ministers hebben geconstateerd op welke punten er nog ver
schil van mening bestaato 

Van Nederlandse en Belgische zijde is met klem aangedro~ 
gen op spoed bij de voorbereiding van het standpunt van de 
Zeso De andere delegaties stonden gereserveerd tegenover een 
te haastige procedure. De Fransen wezen op de ongewenstheid 
van een spoedige totstandkoming van een gemeenschappelijk 
standpunt uitsluitend ten aanzien van de landbouw, aangezien 
het samenstel van concessies en voorwaarden in de landbouw
sector afhankelijk is van de"condities, ~aaronder de rege 
ling voor de industriële sector tot stand komto De Duitser. 
bleken veel belang_ te hechten aan de totstandkoming van .en 
gemeenschappelijk standpunt van de Zes en willen, schijnt 
het, de Europese Co~mis8ie ruim de gelegenheid geven om .e. 
compromis tot stand te brengen" Minister Fayat heeft daar
tegenover gesteld y dat de Zes een figuur zouden slaan, ala 
zij op 31 maart niet met landbouwvooretellen zouden komen 
in de Zeventien en op de daaropvolgende vergadering van de 
Commissie~!audling in april niet met nadere plannen ter tafel 
zouden kunnen komeno 

20 Intergouvernementele Commissie 

ao Qy~!,~~~-~~_g~:2i e ~~~~±~!! 
Tijdens het vooroverleg van de Zes bleek dat Duitsland en 
Frankrijk voornamelijk op politieke gronden geneigd waren 4. 
associatie der overzeese gebiedsdelen op dit moment af te 
wijzeno Zij menen echter wel ' dat er een associatieclausule 
zou moeten komen, die de mogelijkheid van assocetie na de 
totstanffiroming van het vrijhandelszone-verdrag openhoudt. 
Van Belgische en Nederlandse zijde werd erop aangedrongen de 
kwestie nader te bestuderen en dus ook nog in het midden te 
laten of niet thans tot de as qcc i a tie van bepaalde gebieden 
zou moe~en worden overgegaano In de vergadering van de Inter
gouvernementele Commissie bleek dat Engeland en Portugal niet 
voor assoc i atie van de overzeese gebiedsdelen voeldeno Ook 
deze landen meenden echter dat er een clausule zou moeten 
komen, zoals in het EEG-verdrag, die de mogelijkheid van asso
ciatie openhoudt. Voor Portugal moe t wellicht nog een speci
fieke regeling komen, omdat de Portugese grondwe t het na
streven van de economische eenheid tussen de Portugese provin
cies en het moederland voorschrijft. 
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Besloten werd dat L:inister Maudling nog eena met de verte
genwoordibers van Nederland, België, Frankrijk en Portugal 
de vraag zal bespreken of speciale studies over de asso
ciatie van bepaalde overzeese gebiedsdelen moeten worden ge
maakt en v/elke speciale associatieclausules er eventueel 
aoe ten ko:neno 

bo 2~!~~~~~~~~t!~~ 
Tijdens de voorbesprekingen Van de Zes bleek dat de Zes het 
ten a8nzien van dit netelige probleem op één punt eens 
waren, namelijk dat getrqcht zou moeten worden tot een zeke
re mate VQn harmonisatie van de buitentarieven te gerakeno 
Dit zou b~tekenen dat er door de landen van de vrijhandels
zone thans onderha ... 1deld zou moe ten worden over de vraag 
op \7e l.ke proë..1L'cten een zekere mate vaa harmonisatie van de 
buit8ntarieven kan .worden tot stand gebracht, op welk ni
ve au er geharnoniseerd zou moeten worden en wat het maximum 
en minir'1Wll bui t enta.rief zou moeten zijn, waa.rbinnen de ta
rieven nogen fluctueren~ zonder dat hierdoor het vrije ver
keer van de produkten tussen de landen van de vrijhandels
zone onderling zou behoeven te worden aangetasto 

Over hetgeen zou moeten gebeuren, indien niet de ver
eiste tariefharmonisatie zou kunnen worden gerealiseerd~ 
bestond echter geen overeenstemmingQ Minister ear11 kwam .et 
het voorstel dat, . indien harmonisatie der buitentarieven 
nie t lllogelijk zou bl.ijken, de hoge tarieflanden van de z&ne 
tegenov~r de lage tarieflanden van de zone een compensatie
recht zouden mogen heffen, dat gelijk is aan het verschil 
tussen de buitentarieven dezer landeno Hinister earli zag 
zijn voorstel als een compromis tussen de landen, die tot 
nog toe restrictiev e origineregels hadden voorgestaan (Ita
lië en Frankrijk) en de andere landen, die meer liberale 
origineregels bepleitteno Hij meende dat de sectorsgewijze 
benadering van het Franse plan hierdoor zou kunnen worden 
verilleden en dat zijn systeem bovendien administratief yeel 
eenvoudiger zou zijn dan het systeem van origine certificaten. 

Verschillende gedelegeerden van de Zes bleken gereser
veerd te staan tegenover het Italiaanse voorstelo De heer 
Müller-Arma ck ach~dit systeem in strijd met het GATT, omdat 
de instelling van de compensatoire rechten eigenlijk neer
~omt op de handhaving van een tarief van de hoge tarieflan
den tegepover de lage tarieflandeno Hij zou daarom alleen 
iets in he t plan zien, als deze compensatoire rechten zelve 
ook geleidelijk zouden ~orden afge brokeno Daarnaast ~erkte 
hij op dat zijns inziens de "klassieke" origineregels (per-
centageregel, bewerkingslijst en grondstoffenlijst) (volgens 
het "Minimalisierungsprinzip") de voorkeur verdienen boven 
het systeem van compensatoire rechten (volgens het "Neutra-
lisierungsprinzipll) ~ da t · slechts een laatste redmiddel 
zou kunnen zijn. 

Tijdens de vergadering van de Intergouvernementele 
Commissie bleek dat de Scandinavische landen, Zwitserland en 
Engeland gereserveerd stonden tegenover het voorstel van 
tariefharmonisatie met de handha.ving van een tariefmargeo 
Veel zou uiteraard afhangen van de hoogte, waarop 
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geharmoniseerd zou worden, en van de ruimte van de toege
stane margeo Engeland wees bovendien op het probleem van 
zijn preferentiële rechten. . 

Tegenover het voorstel-Carli voor de compensatoire 
rechten stond men aarzelend, vooral omdat de meesten niet 
goe"d begrepen wat hiermede eigenlijk bedoeld was o Zo werd 
van Franse zijde terecht opgemerkt dat het voorstel geen 
afdoende oplos s ing van het origineprobleem behoeft te geveno 
Stel immers dat twee landen van de zone gelijke rechten 
op een automobiel heffen, doch verschillende rechten op de 
onde.t 'delen van een automobiel, dan kan onder het systeem
Carli 'in het land met de lage rechten op de onderdelen, 
een auto geassembleerd worden uit onderdelen van derde lan
den, die vervolgens rechtenvrij naar het land m.t de hoge 
tarieven op onderdelen kan worden geëxporteerdo Hierdoor 
z ou een distorsie kunnen ontstaan ten nadele van de automo
bielindustrie in het land met de hoge rechten op autoonder
delen, een distorsie die, aldus de heer Faure, toch nog 
een origineregeling noodzakelijk maakt q 

Van Oostenrijkse zijde werd er bovendien op gewezen 
dat het hier eigenlijk gaat om de bescherming van landen 
met een hoog prij~niveau, omdat het compensatoire recht 
immers ook op automobielen, die uitsluitend binnenslands 
worden gemaakt, wordt geheven" 

Zowel het probleem van de tariefharmonisatie, als 
dat van de compensatoire l'echten, werd verwezen naar de 
Steering Board for Trade, die terstond, tesamen met de 
groep van handelsexperts, met de bestudering van de betref
fende plannen een aanvang nam Q 

Een ander probleem werd aangesneden door staatssecretari8 
Faure, die erop wees dat er voor de papierpulpinduetr1e 
een speciale regeling zou moeten komen. De heer MaudliDB 
maakte een ondersc!!ei d tuss en de problemen , die voor de 
papierpulpindustrie konden ontstaan tengevolge van het 
fmt, dat deze niet op gelijke voorwaarden toegang zou 
hebben tot de grondstoffen in de Scandinavische landen (een 
probleem van concurrentieregels), en het vraegstuk, dat 
de papierindustrie in bepaa lde landen de concurrentie zeer 
moeilijk zou kunnen volhouden, omdat de Scandinavische 
papierfabrikanten een gunstiger vestigingsplaats hebben of 
efficiënter zijno Het eerste probleem zou kunnen worden 
behandeld door de werkgroep voor concurrentiepraktijken, 
het tweede probleem is inhaerent aan het vrijmakingsproc9s 
in een vrijhandelszone en zou daarom geen speciale bestude
ring beLoeven. In de overgangsperiode zou een voorziening 
à la die in artikel 226 van de EEG uitkomst kunnen bieden 
voor die industrieën, die tijdelijk speciale moeilijkheden 
hebben 9 Hoewel de Heer Faure er zeer op aandr~ng dat een 
werkgroep zou worden ingèsteld om het robleem van de pa
pierpulpindustrie v er de r t e bestuderen, zijn de andere lan
den, die hierin vermoedelijk een voorloper van de sectors-
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gewijze benadering van het Franse plan zagen, aan dit 
Franse verlangen niet tegemoet gekomeno Aan het einde van 
de laatste zitting van de Zes maakte de Franse vertegen
woordiger nog de opmerking, dat een speciale regeling voor 
de papierindustrie, hetzij voor alle landen, hetzij wel 
in 'de vorm van een speciaa l regiem voor Frankrijk, abso
luut noodzakelijk zou zijno 

Voorts werd in de Inte rgouvernementele Corr~issie van ge
dachten gewisseld 0VûT de konsekwenties van het feit dat 
de Zes hun gemeenschappelijke buitentarief nog niet hebben 
vastgest81d voor de g0ederen van de G-lijsto Eerst als 
deze tarieven bekend, zijn, kan worden geconstateerd of er 
een mogelijkheid van distorsie aanwezig is. De heer 
Maudling stelde voor ten aanzien van dit probleem een 
"wait and ~ee"-politiek te volgen. Hij gaf de grote lijnen 
a an van een code van goed gedrag, volgens welke, mochten 
er te zijner tijd distorsies komen, ad hoc oplossingen 
zullen moeten wo rden gevonden, die de belangen van de bena
deelde landen veilig stelleno Van de zijde van ~~it81and, 
de Benelux, Zwi tserland en Zweden, ging men met de: -'strekkill8 
van dit Engelse voorstel akkoord, doch de Heer Faure achtte 
het voorstel te vaag en meende dat thans re~ds zou moeten 
worden bepaald in welke richting de oplossingen .te zijner 
tij d zouden moeten worden gezocht Q 

Cc Diensten- en kapitaalverkeer 
Een rapport van de werkgroep van de Commissie voor 

onzichtbare transacties werd in b~ginsel aanvaard o Op enke
le punten werden door de COlnmissie nadere richtlijnen ge
geven voor haa r verdere werkzaamheden. Zo werd overeen
gekomen dat voor de definierin9 van het 00gmerk van de vr1~
making van het kapi taa l verkee~ de f 'ormulering van het EEG
verdrag moet worden aangesloten . De definitie van het 
dienstenverkeer zal een ruime strekking krijgen, hetgeen 
van belang is als uitgangspunt voor de vrijheid van vest1-
ging~ Vestigingsvrijheid zal immers noodzakelijk kunnen 
zijn om volledig gebruik te kunnen maken van de liberali
satie der dienstverrichtingen. Van ~uitse zijde werd een 
pleidooi gehouden voor het verlenen van prioriteit aan de 
vrijmaking der directe investeringen. Men was het eens 
dat het verdrag een verklaring van deze stre~king zou dienen 
in te h ouden. . 

D-o Vervoer . 
Een rapport van de werkgroep vervoer werd zonder ver

dere discussie aangenomen. Men was het eens dat de werk
groep zijn we J .. kzaamheden eerst zal kunnen voortzetten, 
zodra meer over de opzet van het verdrag, met name met 
betrekking tot de i nstituten en de concurrentieregels, be
kend zal zijn; ~enms het voorts eens dat vJorlopig geen 
speciale studie van het zeevervoer en van de luchtvaart 
behoeft te worden gemaakt~ 
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ee Harmonisatie van de handelspolitiek 
Staatssecretaris Faure stelde n~ens de Zes voor dat 

een zekere coördinatie van de handelspolitiek- in de vrij
handelszone zal moeten worden gerealiseerd. Dit zou neer
komen op een zoveel mogelijk gecoördineerde politiek ten 
opzichte van "low wage countries", landen, die dumping 
plegen, en de Oost-Europese landen. Ook zouden overeenkom
sten van vergaande strekking - zoals associatie van Marokko 
of Suriname aan de EEG of een vrijhandelszoneverdrag tussen 
Engeland en Canada - aan de voorafgaande goedkeuring vande 
Instituten van de vrijhandelszone onderworpen moeten worden. 
Indien een land niet de aanbevelingen van de Instituten 
van de vrijhandelszone zou opvolgen, zou aan de andere lan
den toegestaan kunnen worden tegenmaatregelen te nemen. 
De heer Maudling stemde in met de geest van deze voorstellen, 
doch wees erop dat hij op bepaalde punten, bijvoorbeeld ten 
aanzien van. de prealabele goedkeuring van de Instituten, 
wel bezwaren had.. De voorstellen van de Heer Faure zullen 
in een document van de Zes worden vastgelegd en in de vol
gende vergadering van het Comit~-Maudling opnieuw worden 
bespr oken. 
f. Insti tu ten 

Over de institutionele problemen vond een eerste ge
dachtewisseling plaats. De grootste verrassing bestond 
hieruit da t 1 inister Maudling verklaarde dat in veel 
gevallen een meerderheidsbeslissing van b.vo 2/3 noodzake
lijk zal zijn, opdat de zone goed zal kunnen functioneren. 
Ook de andere gedelegeerden stemden, zij het soms op voor
zichtige wijze in, dat in bepaalde, nauwkeurig omschreven 
gevallen meerderheidsbeslissingen noodzakelijk zullen zijn 
Frankrijk en Zweden 11adden de meeste reserves. Zweden wild 
meerderheidsbeslissingen tot de uitzonderingen laten behoren. 
Frankrijk we dS er op dat meerderheidsbeslissingen eerst 
geleidelijk kunnen worden ingevoerd, naarmate de samenwer
king in de zone inderdaad tot concrete resultaten heeft 
geleid. Denemarken sprak zich voor sterke instituten uit. 
Turkije wees er op dat het aantal gevallen dat meerderheià.-' 
beslissingen voor dit land aanvaardbaar zouden zijn, zeer : 
klein zou zijn, indien kleine landen als Turkije niet per
manent zitting zouden hebben in het orgaan dat de beslissin- i 
gen van de Raa d zal voorbereiden. In het algemeen was men 
voor handhaving van de huidige organen van de OEES. Een a 

lichaam als de Steering Board for Trade of de Managing Board 1 

van de EBU zou kunnen worden gebruikt voor de voorbereiding 
van de beslissingen van de Raad, zij het dat de leden van 
het orgaan een i e ts onafhankelijker status zouden kunnen 
krijgen.. Voor: '· onafhankelijke figuren, zoals in de Euro
pese Commis s ie sprak niemand zich uit e De Oostenrijkse 
gedelegeerde merk te nag op da t voor Oostenrijk een lichaam 
als de Steering Boar~ alleen acceptabel zou zijn als de 
kleine landen hierin permanent of althans bij toerbeurt 
zitting zouden he bben. 
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Namens de Zes legde de Heer Fayat een verklaring af, waar
in hij ook voor meerderheidsbeslissingen pleitte en zich 
voorts uitsprak voor een voorbereidend orgaan dat zo 
objectief en onafhankelijk mogelijk zou moeten zijn en dat 
zou kunnen worden geënt op de huidige Steering Board of 
de Managing Board. Besloten werd dat voor een volgende 
discussie over de instituten een werkdocument zal worden 
gemaakt. 
g. Ontsnappingsclausules 

De discussie over de ontsnappingsclausule kwam 
niet veel verder dan een opsomming van de eventuele clau
sul~ die in het verdrag zou kunnen worden opgenomen. De 
Heer Fayat wees er op dat naast de ontsnappingsclausules 
·van de EEG ook andere in de VHZ zouden moeten worden opge-
nomen, zoals die in ver:Jand met de distorsies door verschil
len in buitentarieven. Op de voorwaarden waaronder ontsnap
pingsclausules zouu8n kunnen worden ingeroepen werd niet 
nader ingegaan. Ook over dit onderwerp zal een werkdocu
ment worden gemaakt voor de eerstvolgende discussie. 


